

بيان صحفي

عمومية بنك الريان تصادق على بنود جدول الأعمال

الدوحة، 15 مارس 2026: عقد بنك الريان ش.م.ع.ق. الاجتماع السنوي للجمعية العامة العادية للمساهمين يوم الاحد الموافق 15 مارس 2026.

وخلال الاجتماع، صادق المساهمون على البيانات المالية للبنك للفترة المنتهية في 31 ديسمبر 2025 والتي سجّلت صافي أرباح بلغ بعد خصم الضرائب 1350 مليون ريال قطري.

ألقي سعادة الشيخ محمد بن حمد بن قاسم آل ثاني، رئيس مجلس الإدارة كلمة في المناسبة وتلا تقرير مجلس الإدارة عن نشاط الشركة ومركزها المالي للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2025 والخطط المستقبلية.

وتعليقاً على أنشطة البنك في العام 2025، صرّح سعادته:

"ركزنا خلال العام 2025 على تعزيز سبل التنفيذ الفعال للاستراتيجية الجديدة التي تهدف إلى ترسيخ مكانة البنك كأحد أبرز المؤسسات المالية الإسلامية لكي نضمن تحقيق الأهداف المرجوة منها وأن تبقى القيمة المضافة والأهداف التشغيلية للبنك متجاوبة مع ديناميكيات السوق وتوقعات العملاء المتغيرة. ومن أبرز المحطات في 2025 كان الإطلاق الناجح لقناة الخدمات المصرفية الرقمية للشركات، بوصفها إضافة استراتيجية إلى المنظومة الرقمية للبنك، بما يرسّخ مفهوم الشراكة المصرفية مع قطاع الأعمال، ويمنح العملاء تجربة أكثر مرونة وسرعة وموثوقية في بيئة أعمال تتسم بالتنافسية والتغير المتسارع. يعكس هذا التوجه إدراكاً عميقاً لأهمية التكنولوجيا المالية في تعزيز الكفاءة التشغيلية وتوسيع نطاق الوصول إلى الخدمات المصرفية، لاسيما في بيئة أعمال تتجه بثبات نحو الاقتصاد الرقمي."

وأضاف قائلاً: "في عام 2025، نجح بنك الريان في إصدار أول صكوك خضراء لمدة ثلاث سنوات بقيمة نصف مليار ريال قطري، وهو إنجاز بارز يعكس التزامنا بالاستدامة ويمثل خطوة محورية في مسيرتنا نحو تطبيق معايير ومبادئ المسؤولية البيئية والاجتماعية والحوكمة. ومن خلال الابتكار المتوافق مع الشريعة، يعزز البنك دوره كمؤسسة مسؤولة ذات رؤية مستقبلية تسعى إلى خلق قيمة طويلة الأجل".

ثم استمعت الجمعية إلى تقرير هيئة الرقابة الشرعية الموقرة وكذلك تقرير مدققي الحسابات عن ميزانية الشركة وحساباتها للسنة المالية 2025 وصادقت عليهما كما ناقشت وصادقت على القوائم المالية المعروضة عليها للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2025 وأقرت اقتراح مجلس الإدارة بتوزيع أرباح نقدية عن العام 2025 بنسبة 11% من القيمة الاسمية للسهم أي بواقع 0,11 ريال عن كل سهم وترحيل ما يتبقى من الربح على النحو المقترح في القوائم المالية المدققة.

واستمعت الجمعية وأقرت تقرير مدققي الحسابات حول متطلبات نظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية الصادر عن هيئة قطر للأسواق المالية بشأن الالتزام بتعليمات الحوكمة ومتطلبات الرقابة الداخلية على البيانات المالية.

ثم ناقشت واعتمدت الجمعية تقرير الحوكمة للعام 2025 بما في ذلك أسس وسياسة منح المكافآت لأعضاء مجلس الإدارة والإدارة التنفيذية كما وصادقت على تعيين السادة شركة برايس ووتر هاوس كوبرز كمُدققي حسابات البنك للسنة المالية 2026 للسنة الرابعة على التوالي ثم أبرأت ذمة السادة أعضاء مجلس إدارة الشركة من المسؤولية عن أعمالهم وحددت مكافأتهم للعام 2025.

كما أقرت الجمعية توصية مجلس الإدارة بتجديد ولاية أعضاء هيئة الرقابة الشرعية لبنك الريان للفترة 2026-2028 وتفويض مجلس الإدارة بإضافة عضو أو أعضاء جدد أو ملء من شغرت وظيفته لأي سبب من الأسباب وتحديد مكافآت أعضاء الهيئة وأية مسائل أخرى تخص هيئة الرقابة الشرعية خلال الفترة المذكورة، مع مراعاة موافقة مصرف قطر المركزي وأخذت علماً بتغيير ممثل محفظة استثمار القوات المسلحة في مجلس الإدارة خلال العام المالي 2025.

وأخيراً، تم اختيار مجلس إدارة بنك الريان للدورة الجديدة 2026-2027-2028 على الشكل الآتي:

1. سعادة الشيخ محمد بن حمد بن قاسم آل ثاني، بتعيين من جهاز قطر للاستثمار/قطر القابضة
2. سعادة الشيخ حمد بن فيصل بن ثاني آل ثاني، بتعيين من جهاز قطر للاستثمار/قطر القابضة
3. السيد أحمد علي الحمادي، بتعيين من الهيئة العامة للتقاعد والتأمينات الاجتماعية
4. السيد خميس مبارك الكواري بتعيين من محفظة القوات المسلحة القطرية/وزارة الدفاع
5. الشيخ علي بن جاسم آل ثاني
6. السيد عبد الرحمن الخيارين ممثلاً عن شركة عبد الرازق للتجارة ذ.م.م.
7. السيد محمد جابر السليطي ممثلاً عن شركة "جي أس القابضة"
8. السيد ناصر محسن العذبة ممثلاً عن شركة "مجموعة القيقعان للاستثمار" ذ.م.م.
9. الشيخ ناصر بن حمد بن ناصر آل ثاني - عضو مستقل
10. السيد- عبدالله سعد محمد جبارة الرميحي- عضو مستقل
11. السيد محمد السعدي- عضو مستقل
12. السيد عمر عبدالعزيز حامد ال حامد المرواني - احتياطي لمقعد مستقل

وختم سعادة الشيخ محمد بن حمد بن قاسم آل ثاني بالقول:

" أتقدم بخالص الشكر والامتنان لحضرة صاحب السمو الشيخ تميم بن حمد آل ثاني أمير البلاد المفدى على قيادته الحكيمة والتزامه الثابت بازدهار أمتنا. كما أتقدم بالشكر إلى جميع الجهات الرقابية على دعمهم المستمر لنا ولإدارة البنك والموظفين على جهودهم خلال العام والشكر موصول للسادة العملاء والمساهمين على الثقة التي أولوها لنا وعسى الله أن يوفقنا بمساعدتنا لما فيه خير للجميع بإذن الله."

وكان الاجتماع السنوي للجمعية العامة قد انعقد إلكترونياً وحضره الى جانب المساهمين، ممثلو الجهات الرقابية المعنية، وأعضاء مجلس الإدارة ومدراء وموظفي البنك وعدد من المستثمرين والمحليين الماليين.

-انتهى-

لمزيد من المعلومات حول بنك الريان، يرجى زيارة موقعنا الإلكتروني www.alrayan.com

Press Release

AlRayan Bank Shareholders Meeting Endorses Agenda Items

Doha, 15 March 2026: AlRayan Bank Q.P.S.C. (the “Bank”) successfully held the Annual General Meeting (“AGM”) of Shareholders on Sunday 15 March 2026.

At the AGM, the shareholders endorsed the financial statements for the fiscal year ended at 31 December 2025 that reflect a Net Profit after Tax of QAR 1350 million.

His Excellency Sheikh Mohamed Bin Hamad Bin Qassim Al-Thani, Chairman of the Board, presented the Board of Directors’ report on the Bank’s activities and financial position for the year ended 31 December 2025 and plans.

Commenting on the 2025 activities, His Excellency said:

“During 2025, we focused on strengthening the effective implementation of the new strategy, which aims to consolidate the Bank’s position as one of the leading Islamic financial institutions. This ensures that the intended objectives are achieved and that the Bank’s added value and operational goals remain responsive to market dynamics and evolving customer expectations. One of the most notable milestones in 2025 was the successful launch of the corporate digital banking channel, representing a strategic addition to the Bank’s digital ecosystem. This initiative reinforces the concept of banking partnership with the business sector and provides clients with a more flexible, faster, and reliable experience in a business environment characterized by competitiveness and rapid change. This direction reflects a deep awareness of the importance of financial technology in enhancing operational efficiency and expanding access to banking services, particularly in a business landscape steadily moving toward the digital economy.”

His Excellency added: “In 2025, Al Rayan Bank successfully issued its debut three-year Green Sukuk, raising QAR 500 million. This landmark transaction underscores our commitment to sustainability and represents a pivotal step in our ESG journey. Through Shariah-compliant innovation, the Bank is reinforcing its role as a responsible, forward-looking institution that creates long-term value.”

During the meeting, AlRayan Bank’s shareholders reviewed and endorsed the respective reports of the Sharia Supervisory Board and the External Auditors on the Bank’s accounts. They considered and endorsed the financial statements for the fiscal year ended 31 December 2025 as presented to the meeting and approved the Board’s proposal to distribute a cash dividend equal to 11% of the share nominal value i.e. QAR 0.11 per share for the financial year ended 31 December 2025 including the appropriation of the remaining profits as proposed in the audited financial statements.

Furthermore, the shareholders reviewed and endorsed the External Auditor's Report on the requirements of the Corporate Governance Code of Companies and Legal Entities Listed on the Primary Market issued by Qatar Financial Markets Authority concerning the Bank's compliance with the Corporate Governance regulations and Internal Control over Financial Reporting. They also discussed and endorsed the 2025 Corporate Governance Report including the remuneration policy of the Board and Senior Management. They approved the appointment of Price Waterhouse Coopers as external auditors for the fiscal year 2026 for the fourth year in a row. Board annual remuneration was agreed and the members absolved from liability as at end 2025.

The AGM appointed the members of the Sharia Supervisory Board ("SSB") for the term 2026-2028 as recommended by the Board and delegated the Board to add one or more new member(s) or to fill any vacancy that may occur for any reason whatsoever, fix their remunerations and assume any other matter related to SSB during the new term, subject to QCB approval. Shareholders also noted the change of the representative of Qatar Armed Forces Investment Portfolio on the Board of Directors of the Bank during 2025.

Lastly, the AGM selected the new Board of Directors for the new term 2026-2027-2028 as follows:

1. HE Sheikh Mohamed Bin Hamad Bin Qassim Al Thani, appointed by Qatar Investment Authority/Qatar Holding
2. HE Sheikh Hamad Bin Faisal Bin Thani Al Thani, appointed by Qatar Investment Authority/Qatar Holding
3. Mr. Ahmed Ali Al Hamadi, appointed by General Authority for Retirement and Social Insurance
4. Mr. Khamis Mubarak Al Kuwari, appointed by Qatar Armed Forces Portfolio/Barzan Holding
5. Sheikh Ali Bin Jassim Al Thani
6. Mr. Abdulrahman Al Khayareen representing Abdurazaq Co. WLL
7. Mr. Mohamed Jaber Al Suleiti representing JS Holding
8. Mr. Nasser Al Adba representing Al Qayqiyah Investment Group WLL
9. Sheikh Nasser Bin Hamad Al Thani, Independent member
10. Mr. Abdulla Saad Mohamed Jobara Al Rumiahi, Independent member
11. Mr. Mohamed Al Saadi, Independent member
12. Mr. Omar Abdul Aziz Hamed Al Hamed Al Marwani, backup for independent seat

His Excellency Sheikh Mohamed Bin Hamad Bin Qassim Al-Thani concluded:

"I extend my deepest gratitude to His Highness the Emir of Qatar, Sheikh Tamim bin Hamad Al Thani, for his visionary leadership and unwavering commitment to the prosperity of our nation. I also thank our regulators, customers, partners, people and shareholders, for their continued trust and support.

The AGM was held electronically and attended by the Bank's shareholders, regulators, Board members, management and staff, and other investors and analysts.

- END -

For further information on AlRayan Bank, please visit www.alrayan.com.